



Pertanyaan daripada:

M. Ilyas,

Kuala Kangsar – Perak.

“Apakah wajib umat Islam seluruhnya membantu umat Islam yang lain sedang ditimpa kemalangan seperti di negara Timur Tengah sekarang ini?”

Jawab

Banyak ayat-ayat Qur’an dan hadith-hadith Nabi yang mewajibkan seluruh umat Islam itu mesti tolong menolong dan bantu-membantu antara satu sama lain.

Di antaranya firman Allah:

((Wa ta’awanū ‘alā al-birri wa al-taqwā, wa lā ta’awanū ‘alā al-ithmi wa al-‘udwān, wa ittaqū Allāh, inna Allāha shadīdu al-‘iqāb))

Ertinya: “Bertolong-tolonglah kamu atas kebaikan dan takwa dan janganlah kamu bertolong-tolongan atas dosa dan permusuhan; dan hendaklah kamu takut kepada Allah, kerana sesungguhnya Allah itu tersangat keras seksa-Nya.” (Surah al-Mā’idah ayat: 2).

Dan firman-Nya lagi:

((Inna Allāha yuḥibbu al-ladhīna yuqātilūna fī sabīlihi ṣaffā, ka annahum bunyānun marṣūṣ))

Ertinya: “Sesungguhnya Allah mengasihi orang-orang yang berperang di jalan-Nya dengan berbaris, (bersatu hati, teratur) seolah-olah mereka satu binaan yang tersusun rapi.” (Surah al-Ṣaff ayat 4.)

Ayat pertama Allah memerintahkan (mewajibkan) kepada sekalian orang-orang Islam supaya mereka sentiasa bertolong-tolongan antara satu sama lain di segenap lapangan hidup, biar di waktu aman mahupun dalam saat menghadapi pancaroba. Kalau dasar tolong-menolong atau gotong-royong yang dibawa oleh Islam ini diamalkan oleh orang-orang Islam di zaman ini, maka sudah tentu mereka tetap selamanya menjadi satu umat yang kuat, gagah dan takkan dapat ditindas oleh kaum feodal dan imperialis. Tetapi lantaran semangat “gotong-royong” itu telah mati di jiwa mereka dan mereka lebih mementingkan hidup cara bersendirian dan nafsu-nafsi, maka jadilah mereka satu umat yang lemah yang terhina di pandang mata dunia antarabangsa. Ini memang telah ditegaskan oleh Allah di dalam al-Qur’an al-Karim sebagaimana firman-Nya yang bermaksud:

“Taatlah kepada Allah dan rasul-Nya, dan janganlah kamu berbantahan-bantahan, (kerana dengan berbantah-bantahan itu) kamu akan jadi satu umat yang lemah dan hilanglah kekuatan kamu, dan bersabarlah; kerana sesungguhnya Allah itu bersama-sama dengan orang-orang yang sabar.” (Surah al-Anfāl ayat: 46.)

Mengapa dalam ayat di atas Allah melarang kita supaya jangan berbantah-bantahan sesama sendiri? Kerana kalau suatu umat itu sentiasa suka berbantah-bantahan, bertengkar dan berkelahi sesama sendiri, maka semangat bantu-membantu dan gotong royong selamanya tidak akan dapat ditanamkan ke dalam jiwa mereka, bilamana semangat gotong-royong itu tidak tertanam di jiwa sesuatu umat, maka umat itu akan menjadi satu umat yang berpecah belah tanpa perpaduan, manakala mereka berpecah belah akan lemahlah mereka.

1001 Masalah

Tentang ayat yang kedua pula, Allah menerangkan bahawa ia sangat mengasihi orang-orang Islam yang sanggup mengatur barisan perjuangan yang teguh ibarat sebuah binaan yang kukuh tersusun rapat antara satu sama lain. Ini bererti Allah mahukan kita umat Islam supaya bersatu padu menghadapi sebarang cabaran dari musuh-musuh Islam yang cuba hendak merampas hak kepunyaan kita (tanah air kita), lebih-lebih lagi kalau musuh-musuh Islam itu cuba pula hendak menodai kesucian agama kita. Pada ketika itu Allah memerintahkan kita mesti bangun serentak menyusun barisan perpaduan yang teguh konkrit bagi menghadapi segala cabaran dan malapetaka yang didatangkan oleh musuh-musuh kita itu. Dalam soal perpaduan ini Junjungan besar Nabi Muhammad (S.A.W) ada bersabda:

“Al-mu’minu li al-mu’mini ka al-bunyāni yashuddu ba‘duhu ba‘dā.”

Ertinya: “Seorang Mukmin bagi Mukmin yang lain itu seperti sebuah binaan yang tersusun dengan teguh antara setengah dengan setengahnya.” Sabdanya lagi:

“Lā yu’minu aḥadukum ḥatta yuḥibba li akhīhi mā yuḥibbu li nafsih”

Ertinya: “Tidaklah beriman salah seorang dari kamu sehingga ia mencintai saudaranya (orang Muslim) sebagaimana ia mencintai dirinya sendiri.” Dan sabdanya pula:

“Mathalu al-mu’minīna fī tawāddihim wa tarāḥumihim wa ta’āṭufihim ka mathali al-jasadi idhā ishtakā ‘udwan tadā’ā lahu sā’iru jasadihī bi al-sahari wa al-ḥummā”

Maksudnya: “Bandingan orang-orang Mukmin (Muslimin)

itu dalam perasaan kasih mesra mereka, belas kasihan mereka dan keramah-tamahan mereka (antara satu sama lain) seumpama satu tubuh, sekiranya mengadu salah satu daripada anggotanya mengatakan sakit, maka keseluruhan tubuh akan merasakan seksa tak tidur malam dan demam.”

Ketiga-tiga hadith di atas adalah menyeru seluruh umat Islam yang terdiri daripada berbagai-bagai suku kaum, berlainan warna kulit dan berasingan pula bahasa percakapan dan kebudayaan, supaya mereka itu hidup bersatu padu, tolong-menolong, cinta-mencintai di bawah naungan panji-panji persatuan Islam yang teguh dan kukuh merupakan satu binaan, satu benteng dan satu jasad yang terdiri daripada berbagai anggota seperti kepala, dada, perut, tangan, kaki dan seterusnya, apabila salah satu daripada anggota-anggota itu diinggapi oleh penyakit, maka keseluruhan tubuh badan turut sama merasakan kesakitan itu dengan tak boleh tidur malam seperti orang demam.

Inilah dia semangat “gotong-royong” sebagai sebuah jambatan yang dibina oleh Islam dijadikan tempat lalu-lalang seluruh penganut-penganutnya menuju ke pintu gerbang perpaduan dan persatuan umat Islam sejagat. Semangat tolong-menolong inilah yang wajib ditanamkan ke dalam jiwa seluruh kaum Muslimin, jika sekiranya mereka itu ingin menjadi satu umat yang agung, satu umat yang kuat, satu umat yang gagah dan satu umat yang akan dipandang mulia oleh seluruh dunia internasional, lantaran sumber puncanya timbul perpaduan sesuatu umat itu adalah dari semangat gotong-royong dan cinta-mencintai antara satu sama lain. Kerana gotong-royong dan cinta-mencintai inilah menjadi dasar pokok pembinaan suatu umat atau sesuatu bangsa di mayapada ini. Selagi mereka tidak mahu

1001 Masalah

menjalankan kedua-dua konsep ini dijadikan dasar hidup, maka janganlah diharap umat itu dapat membina sebuah tembok perpaduan yang dikehendaki oleh hadith-hadith Rasulullah di atas.

Kembali kita kepada pokok pertanyaan yang dikemukakan oleh saudara M. Ilyas: “Apakah wajib umat Islam seluruhnya membantu umat Islam yang lain sedang ditimpa kemalangan seperti di negara-negara Timur Tengah sekarang ini?” Dengan tegas kita menjawabnya: “Ya, wajib”.

Oleh itulah dalam masa yang akhir-akhir ini majalah Qalam banyak sekali mengisi ruangnya dengan makalah-makalah jihad yang menyeru seluruh umat Islam sedunia bangkit serentak membantu perjuangan-perjuangan yang sedang dilancarkan oleh saudara-saudara kita umat Islam di negara-negara Timur Tengah kerana mempertahankan tanah air mereka dari agresi-agresi pencerobohan yang dilakukan oleh tentera-tentera Zionis Yahudi yang bersifat kejam dan tidak berperikemanusiaan itu. Tambahan pula agresi-agresi pencerobohan yang dilancarkan oleh tentera Yahudi itu kian hari kian keterlaluan sehingga dengan sikap yang begitu berani sekali, mereka telah menodai

kesucian-kesucian Masjid al-Aqsa, sebagai kiblat pertama orang-orang Islam dan sebagai tempat permulaan Nabi Besar kita Muhammad (S.A.W) mikraj ke langit di 14 abad yang silam.

Jadi dengan adanya agresi-agresi pencerobohan tentera-tentera Yahudi yang dengan terang-terangan telah menodai agama Islam itu, maka kawajipan jihad yang sedang dilancarkan oleh saudara-saudara kita umat Arab di negara-negara Timur Tengah itu adalah juga menjadi tanggungjawab dan kewajipan seluruh umat Islam seantero dunia.

Qalam bahagian Tabligh berhubung dengan soal ini telah mengeluarkan dua risalah kecil mengenai kewajipan jihad yang dipetik daripada khutbah Jumaat Faḍīlah al-Shaykh Abdullah Khayyāt – Imam besar Masjid al-Haram – dan ucapan Duli Yang Maha Mulia al-Malik Faisal – raja negara Saudi Arabia – semasa baginda berucap di dalam majlis khas mengalu-alukan ketibaan para jemaah haji ke tanah suci Makkah al-Mukarramah pada bulan Dhu al-Hijjah tahun 1388 yang baru lalu.. kalau saudara ingin memiliki kedua-dua risalah tersebut silalah kirim 20 sen stem serta alamat saudara yang terang. *In shā-Allāh* kedua-dua risalah tersebut akan kami kirimkan kepada saudara dengan percuma.

Abu al-Mokhtar



Tarian “kebangsaan Melayu” yang ditarikan oleh murid-murid sekolah dari berbagai-bagai kaum di dalam upacara pembukaan “Minggu Perpaduan” yang telah diadakan pada 8 haribulan Februari 1969 di Stadium Merdeka.